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Kibertəhlükələrdən necə qorunmaq olar?
Mətbuat Şurasında keçirilən müzakirənin iştirakçıları çıxış yolunu maarifləndirmədə görürlər

İnformasiya-kommunikasiya texnologiyalarının (İKT) sürətli inkişafı özü 
ilə bir sıra problemlər də gətirib. Xüsusilə də informasiyanın əlçatanlığını 
asanlaşdıran yeni texnologiyalar virtual aləmdə təhlükəsizlik problemlərini də 
aktuallaşdırıb. Bu mənada heç bir ölkənin kiberhücumlardan sığortanlamadığı 
dövrdə media sektorunun da üzərinə müəyyən öhdəliklər düşür. Martın 10-da 
Mətbuat Şurasının Rəqəmsal İnkişaf və Nəqliyyat Nazirliyi yanında Elektron 
Təhlükəsizlik Xidmətinin birgə təşəbbüsü ilə “Kütləvi informasiya vasitələrinin 
kibertəhlükəsizlik problemləri” mövzusunda keçirilən “dəyirmi masa”da 
məsələ ətrafında fikir mübadiləsi aparıldı və problemin həlli istiqamətində 
dövlət-media əməkdaşılığının gücləndirilməsinin zəruriliyi diqqətə çatdırıldı.

mumiyyətlə, kiberhücumlar kom-
püter sistemlərinə icazəsiz giriş əldə 
etmək və məlumatları oğurlamaq, də-
yişdirmək və ya məhv etmək cəhdlə-
ridir. Kiberhücumun təsirləri uzun illər 
davam edə bilər ki, bu da bir sıra cid-
di fəsadlara yol açar. Buraya nüfuzun 
zədələnməsi, təşkilatın fəaliyyətinin 
pozulması, məxfi məlumatların və ya 
strateji əhəmiyyət kəsb edən digər ak-
tivlərin itirilməsi ilə bağlı amilllər aid ola 
bilər. 

Amma, son zamanlar media sub-
yektləri də mütəmadi olaraq kiberhü-
cumlara məruz qalır. Son belə hücum 
martın əvvəlində qeydə alınmışdı. Belə 
ki, Müsavat TV və Səs TV haker hü-
cumlarına məruz qalmışdı. Məlumatla-
ra görə, bu media orqanlarının emaillə-
ri ələ keçirilmiş və bazaları silinmişdi. O 
zaman Mətbuat Şurası da ölkəmizin di-
gər aparıcı kütləvi informasiya vasitələ-
rinin də oxşar xoşagəlməz aqibətlə üz-
ləşəcəyi ehtimalının yaranmasından 
narahatlığını bildirmişdi. Bu baxımdan 
dünən Mətbuat Şurasının inzibati bi-
nasında keçirilən “dəyirmi masa” da öz 
aktuallığı ilə diqqət çəkirdi.

Mətbuat Şurası İdarə Heyətinin 
sədri Rəşad Məcid belə bir görüşün 
keçirilməsinin əhəmiyyətindən danışdı, 
müzakirə olunan mövzuların “dəyirmi 
masa” iştirakçıları üçün faydalı olacağı-
na əminliyini bildirdi. R.Məcid çıxışında 
Müsavat TV və Səs TV media subyekt-
lərinə edilən kiberhücumları xatırlat-
dı və kibertəhlükəsizlik məsələlərinə 
diqqət ayırmağın vacibliyini bildirdi. 
Onun sözlərinə görə, informasiya mü-

haribəsinin davam etdiyi bir dövrdə 
media nümayəndələrinin kibertəhlükə-
sizliklə bağlı zəruri tövsiyələrə ehti-
yacları var. Eyni zamanda, R.Məcid, 
həmçinin vurğuladı ki, kibertəhlükəsiz-
liklə bağlı maarifləndirmə işində media  
subyektləri də müvafiq dövlət qurum-
ları ilə sıx əməkdaşlıq edə bilər. Qeyd 
etdi ki, müvafiq dövlət qurumları ilə bir-
likdə onlayn media subyektinin məsul 
şəxslərinə informasiya təhlükəsizliyi 
ilə bağlı təlimlərin keçirilməsi məsələsi 
gündəmdədir.

Rəqəmsal İnkişaf və Nəqliyyat Na-
zirliyi yanında Elektron Təhlükəsizlik 
Xidmətinin (ETX) rəisi vəzifəsini icra 
edən, rəis müavini Samir Rəsulov bi-
dirdi ki, kibertəhlükəsizlik həyatımızın 
bir hissəsinə çevrilmişdir və demək olar 
ki, hər gün müxtəlif kibertəhlükələrlə 
qarşılaşırıq. S.Rəsulov maraqlı statisti-
kanı da açıqladı. Onun sözlərinə görə, 
araşdırmalar göstərir ki, kiberhücumla-
rın 0 faizinin uğurlu olmasında insan 
səhvetmə amili dayanır. Yəni, şəxsin 
kibertəhlükəsizlik savadı kiberhücum-
ların qarşısının alınmasında əsas rol 
oynayır. S.Rəsulov çıxış yolunu ki-
bertəhlükəsizliklə bağlı maarifləndirmə 
işinin mütəmadi olaraq aparılmasında 
gördüyünü açıqladı.

Bundan başqa, rəis müavini xü-
susilə vurğuladı ki, media subyekti 
rəhbərləri də kibertəhlükəsizliklə bağlı 
maariflənməlidirlər: “İnformasiya və 
kibertəhlükəsizliklə bağlı ilk növbədə 
onlayn media subyektlərinin rəhbərləri 
maarifləndirilməlidir. Çünki onlar işçilə-
rindən nəyi tələb etmək lazım oldu-

ğunu bilməlidir”. O, həmçinin ETX-nin 
bununla bağlı onlayn media subyekt-
lərinə metodik dəstək göstərdiyini və 
maarifləndirmə işinə hazır olduğunu 
vurğuladı: “Bunun nəticəsində media 
nümayəndələri kibertəhdidlərə qarşı 
mübarizədə kibergigiyena qaydaları-
nı biləcək”. S.Rəsulov bir sıra media 
resurslarında kibertəhlükəsizliklə bağ-
lı zəifliklərin aşkarlandığını da dedi. 
Onun sözlərinə görə, hər gün müxtəlif 
kiberhücumlarla rastlaşırlar: “Biz mo-
nitorinq aparmışıq, bir sıra media veb 
resurslarında zəifliklər aşkar etmişik 
və dəfələrlə onlara bu barədə məlumat 
vermişik. Təəssüflər olsun ki, bəzi me-
dia qurumlarında hələ də vebzəifliklər 
mövcuddur”.

Medianın İnkişafı Agentliyində 
Media subyektləri və jurnalistlərlə iş 
şöbəsinin müdiri Natiq Məmmədli isə 
çıxışında bildirdi ki, rəqəmsallaşma 
medianın inkişafına töhfə verməklə ya-
naşı, müəyyən riskləri yaradıb. Təkcə 
44 günlük müharibə dövründə 2 00 ki-
berhücum olmuşdu. Buna görə də, me-
diada təhlükəsizlik məsələlərinin həlli 
vacibdir. N.Məmmədli media subyekt-
lərinin data serverlərinin Azərbaycana 
gətirilməsinin və onların etibarlı müha-
fizəsinin təşkilinin də əhəmiyyətli oldu-
ğunu diqqətə çatdırdı: “Rəqəmsallaş-
ma mühiti media üçün ciddi stimuldur. 
Biz son zamanlar ənənəvi və yeni me-
dia anlayışı ilə yanaşı, keyfiyyətli media 
sözündən istifadə edirik”. N.Məmmədli 
media savadlılığı ilə yanaşı, rəqəmsal 
savadlılığın da artırılmasının və bu işin 
sistemli şəkildə aparılmasının əhəmiy-
yətli olduğunu vurğuladı. 

“Yeni Müsavat” Media Qrupunun 
rəhbəri Rauf Arufoğlu dedi ki, informa-
siya müharibəsi davam edir: “Sahədə 
müharibə dayanıb, amma infosektorda 
müharibə gedir və bu müharibə heç bir 
zaman dayanmayacaq”. O, kibertəh-
didlərdən yetərincə qorunmadığımızı 
da diqqətə çatdırdı. Bugünlərdə “TV 
Musavat”ın kiberhücuma məruz qaldı-
ğını xatırladan R.Arifoğlu xüsusilə vur-
ğuladı ki, bu hücum zamanı dövlətin 
mənəvi və informativ dəstəyini hiss et-
dilər. Bununla yanaşı, o bildirdi ki, istər 
fərdi, istərsə də media komponentlə-
rinə, bütövlükdə, ölkənin informasiya 
sektoruna kənardan zərbələr hər za-
man olacaq. Buna görə də media qu-
rumları da, dövlətin müvafiq strukturla-
rı da məsələyə daimi hücum rejimində 
yanaşmalıdır.

Sonda ETX-nin rəis müavini Samir 
Rəsulov toplantıda səsləndirilən sual-
ları cavablandırdı.

Səbuhi Ə Ə OV,  
“Xalq qəzeti”

Əsasını ulu öndər Heydər Əliyevin qoyduğu müstəqil mətbuatın təməl 
prinsipləri bu gün Prezident İlham Əliyev tərəfindən uğurla davam etdirilir. 
Dövlət başçımızın imzası ilə Milli Məclisə təqdim olunan və bugünlərdə 
plenar iclasda təsdiqlənən “Azərbaycan Respublikasının Vergi Məcəlləsində 
dəyişiklik edilməsi haqqında” qanun layihəsi media subyektlərinin vergidən 
azad olunması ilə bağlı müddəaları özündə ehtiva edir.  Milli Məclisin İqtisadi 
siyasət, sənaye və sahibkarlıq komitəsinin üzvü Vahid Əhmədov Vergi 
Məcəlləsində dəyişiklik edilməsi haqqında qanun layihəsi barədə məlumat 
verərkən dedi ki, bu, medianın inkişafı yönündə atılan növbəti addımlardan 
biridir. Onun sözlərinə görə, ölkəmizdə medianın inkişafı, maddi-texniki 
bazasının möhkəmləndirilməsi, jurnalistlərinin mənzil-məişət şəraitinin 
yaxşılaşdırılması daim dövlətimizin diqqət mərkəzində saxladığı prioritet 
sahələrdəndir.

Medianın maddi bazası 
möhkəmləndirilir

“Bu sənəd media subyektlərinə ən 
çox güzəşt tətbiq olunan vergi rejim-
lərindən biri kimi dəyərləndirilməlidir. 
Bununla da Azərbaycan media sub-
yektlərini, bütövlükdə, vergilərdən azad 
edən ölkələrin sırasına yüksələcək, 
həmçinin media subyektlərinin iqtisadi 
müstəqilliyinin təmin edilməsində mü-
hüm rol oynayacaq. Qanuna əsasən, 
media subyektlərinə 4 vergi növü üzrə 
güzəştlər tətbiq ediləcək. Qanun qüv-
vəyə mindikdən sonra media subyekt-
lərinin, audiovizual media subyektləri 
istisna olmaqla, öz fəaliyyətlərindən 
əldə etdikləri gəlirlərin, reklam, habelə 
onlara verilən müvafiq maddi yardım-
ların gəlir, mənfəət və sadələşdirilmiş 
vergilərdən, həmçinin onlar tərəfindən 
istehsal edilmiş media məhsulları əlavə 
dəyər vergisindən 3 il müddətinə azad 
olunacaq. Qanun 2023-cü il yanvarın 
1-dən qüvvəyə minir”.

V.Əhmədov onu da bildirdi ki, media 
subyektlərinin 3 il müddətinə vergidən 
azad edilməsi dövlət üçün 10 milyon 
manata başa gələcək. Bu, dövlət büd-

cəsi üçün elə də böyük yük olmayacaq. 
Əksinə, bu, medianın inkişafı hesabına 
digər sahələrdən büdcəyə gələn gəlirlə-
rin artması deməkdir. Yeni qanun, eyni 
zamanda, media subyektlərinin iqtisadi 
müstəqilliyinin gücləndirilməsi, mad-
di-texniki bazasının möhkəmləndiril-
məsi, infrastrukturunun modernləşdiril-
məsi, yeni informasiya-kommunikasiya 
texnologiyalarının stimullaşdırılmasına 
və digər iqtisadi məsələlərdə mühüm 
rol oynayacaq.

Haz la   
Əliqi ət Ə Ə OV,  

“Xalq qəzeti”

Aydın , 
siyasi eks ert

– Media subyektlərinin bir neçə 
vergi növündən azad edilməsi KİV-in 
inkişafında əhəmiyyətli bir hadisədir. 
Neçə illərdir ki, medianın inkişafına, 
onun maddi-texniki bazasının möh-
kəmləndirilməsi istiqamətində qəbul 
edilən mütərəqqi qərarların şahidiyik. 
Növbəti dəyişikliyi də media islahatla-
rının tərkib hissəsi adlandırıram. Biz 
bu islahatları medianın fəaliyyətini 
tənzimləyən qanunvericilik müstəvi-
sində, həm media orqanlarının mad-
di-texniki bazasının möhkəmləndiril-
məsinə dövlətin dəstəyinin artırılması 
istiqamətində, həm də jurnalistlərin 
sosial rifahının və güzəranının daha 
da yaxşılaşdırılmasında görmüşük. 
Bu proseslər bu gün də davam etdiri-
lir. Çap və onlayn media orqanlarının 
əlavə dəyər, gəlir, mənfəət və sadələş-
dirilmiş vergilərdən azad edilməsi, 
ilk növbədə, maddi cəhətdən həmin 
media subyektləri üçün olduqca əhə-
miyyətlidir. Baxmayarq ki, güzəştlər 
hələlik 3 il üçün nəzərdə tutulub, bu 
müddət ərzində vergi güzəştləri medi-
anın gələcək inkişafı üçün əlverişli zə-
min yarada bilər. Media oqranlarının, 
xüsusilə, öz məhsullarının satışından, 
dövlətin yardımlarından, reklamlardan 
əldə edilən gəlirlərin əhəmiyyətli his-
səsini öz büdcələrində saxlaması me-
dianın müstəqilliyini də xeyli dərəcədə 
möhkəmləndirəcək. 

Etiraf edək ki, bu qanunun qəbul 
edilməsi bir qədər gözlənilməz oldu. 
Çünki dövlət bir tərəfdən media orqan-
larına yardım edir, qrantlar ayırır, jur-
nalistlərin mənzil-məişət problemlərini 
həll edir, digər tərəfdən, mediadan ver-
gilər tutulurdu. Bu, bir qədər məntiqsiz 
görünürdü. Ona görə də Prezidentin 
atdığı bu addım dövlətin medianın in-
kişafına verdiyi dəstəyin həm də mən-
tiqi olaraq tamamlanması baxımından 
yüksək dəyərə malikdir. Düşünürəm 
ki, bu, son olmayacaq, islahatlar da-
vam etdiriləcək və medianın müxtəlif 
vergi növlərindən azad edilməsi həm 
KİV-in, həm jurnalistlərin, həm də bü-
tünlüklə dövlətçilik sistemimizin ayrıl-
maz insititutuna çevrilmiş bu sahənin 
gələcək inkişaf və perspektivlərinə 
tam uyğundur. 

Müş iq Ə Ə GƏ ,
media eks erti

– Vergi güzəştləri peşəkar KİV-
in inkişaf etdirilməsi yolunda vacib 
qərardır. Milli Məclisin media sub-
yektlərinə verilən maddi yardımların 
vergilərdən azad edilməsi ilə bağlı 
qanuna dəyişiklikləri təsdiqləmə-
si KİV-ə verilən maddi yardımlarla 
yanaşı, həm də bu sahədə öz fəa-
liyyətləri ilə əldə edilən gəlirlərə, o 
cümlədən, reklam gəlirlərinə şamil 
olunacaq. Bu qərar ölkədə peşəkar 
KİV-in inkişafına ciddi töhfə verəcək. 

Nəzərə almaq lazımdır ki, peşə-
kar media qurumları uzun müd-
dətdir sosial şəbəkə ilə ədalətsiz 
rəqabət mühitində yaşayırlar. Rek-
lamlar, elanlar indi daha çox sosial 
şəbəkələr üzərindən yayımlanır. 
Beynəlxalq investorlar da sərmayəni 
daha çox sosial medianın inkişafına 
yönəldirlər. Peşəkar media isə son 
illər bu cür investisiyalardan kənar-
da qalır. Beləliklə, sosial media ilə 
peşəkar media arasında ədalətsiz 
rəqabət mühiti yaranır. Bu baxımdan 
uzun müddətdir ki, Azərbaycanda 
peşəkar media subyektlərinə müəy-
yən güzəştlərin tətbiq edilməsi ilə 
bağlı təkliflər səsləndirilir. Bu təkliflər 
peşəkar medianın sosial media ilə 
ədalətsiz rəqabət mühitində daya-
nıqlığını və maddi imkanlarını möh-
kəmləndirməyə yönəlib. Bu kon-
tekstdə Milli Məclisin son qərarını 
Azərbaycan dövlətinin ictimai rəyi, 
təklifləri nəzərə almasının göstərici-
si kimi də şərh etmək mümkündür. 

Peşəkar medianın maliyyə mən-
bələrinin inkişaf etməsi, öz növbə-
sində, peşəkar jurnalistika ilə məş-
ğul olan şəxslərin sosial durumunun 
yaxşılaşdırılmasına, ümumilikdə 
media məkanının inkişafına təkan 
verəcək. Bu, təkcə KİV subyektləri 
üçün deyil, bütövlükdə, cəmiyyəti-
miz üçün faydalı addımdır və cəmiy-
yətin peşəkar, etimadlı xəbər alma-
sını təmin etməyə hesablanıb.

Ekspert rəyləri

Abbasqulu Nəcəfzadə – musiqiçi və musiqişünas
 q i  l ə e i a il i , a  a ,
 e ə tə i i hə a ət, e ə tə i i ə a

Ustad Füzulinin bu beytdə nə demək 
istədiyi gün kimi aşkardır. Şair heç bir tə-
sir aktının səbəbsiz olmadığını vurğula-
yır, mey və ney kəlmələrindən ibarət olan 
daxili qafiyələr bir həqiqəti isbatlamaq 
üçündür: neyin avazı ona görə təsirlidir 
ki, eşqdən qidalanır, onu dilə gətirən eşq-
dir. 

Milli nəfəs alətləri üzrə ifaçılıqla ki-
fayətlənməyib bu sahədə elmi tədqiqatlar 
aparmış, musiqi tariximizin qatı açılma-
yan səhifələrini üzə çıxarmış sənətşü-
naslıq üzrə elmlər doktoru, professor 
Abbasqulu Nəcəfzadə haqqında düşün-
cələrimi yazmaq istəyəndə Füzulinin 
məhz bu misraları köməyimə gəldi. Dü-
şünürəm ki, Abbasqulu müəllimin ifaçılıq 
və elmi fəaliyyətində ardıcıl uğurları şərt-
ləndirən başlıca amil məhz eşqdir – seç-
diyi sənətə, məşğul olduğu işə sonsuz 
sevgisi onu həmişə seçilənlərdən edib. 
Onu fədakarcasına elmi axtarışlara sövq 
edən də hər zaman öyrənmək, öz sahə-
sinə yeniliklər qazandırmaq ehtirası olub. 

Sənət məhz insana Allahdan keçən 
bir xassədir. Yaratmaq xassəsi. İnsan 
nə  yaradıbsa, bəşəriyyəti xilas etmək-
dən ötrü yaradıb. Abbasqulu Nəcəfzadə 
uzun illərdir ki, nəfəs alətlərini öz nəfə-
si ilə yeniləməklə məşğuldur. Nə qədər 
unudulmuş çalğı alətlərini bərpa edib, 
haqqında bilgilər verib, əyani şəkildə bu 
alətləri dilləndirib, onların “dilini” açıb, bu 
alətlərin hansı əsrlərdə, hansı şəraitdə 
yaranmasıyla bağlı araşdırmalar aparıb, 
dərsliklər yazıb. “Azərbaycan çalğı alət-
lərinin izahlı lüğəti” məhz onun yorulmaz, 
gərgin fəaliyyətinin nəticəsi olaraq mey-
dana çıxmışdır.  

Abbasqulu Nəcəfzadə elmə yenilik-
lər gətirən bir tədqiqatçıdır. Onun “Cəfər 
Cabbarlının nəğməli dünyası” monoqrafi-
yası böyük dramaturqun musiqi ilə bağlı 
yaradıcılığına ilk dəfə ayna tutur, indiyə 
qədərki bir sıra yanlışlıqlara aydınlıq 
gətirir. Bu əsər Cabbarlışünaslar üçün 
əvəzsiz mənbə kimi son dərəcə qiymət-
lidir. Yeri gəlmişkən, onu da qeyd edək 
ki, Cəfər Cabbarlıdakı dərinliklərə, yara-
dıcılığın müxtəlif istiqamətlərinə gedən 
yolları öyrəndikcə bu böyük şəxsiyyətin 
yaradıcı dühası bütün parametrləriylə 

aydınlığa çıxır. Bu mənada Abbasqulu 
Nəcəfzadənin Cəfər Cabbarlı yaradıcı-
lığının bu öyrənilməmiş sahəsinə mü-
raciət etməsi Cabbarlışünaslıqda yeni 
bir səhifə açır. mumiyyətlə, onun elmi 
araşdırmaları, monoqrafiyaları humani-
tar elmlər üçün, xüsusilə musiqişünaslıq 
üçün yeni perspektivlər açır. O, muğam 
ifaçılığı metodologiyasında, musiqi nəzə-
riyyəsi sistemində müəyyən yeniliklər ya-
ratmış alimdir. 

Elə insanlar var ki, onlar daxili enerjini 
maddi nemətlərdən almır. Onlara güc və 
enerji kainatın hansısa uzaq boşluğun-
dakı bir nöqtədən, İlahi qatdan gəlir. Bu 
qəbil insanlar həyatını qurban verdiyi ide-
yalar uğrunda ömrü boyu çarpışır, mən-
sub olduğu xalqın tarixində iz qoymağa 
çalışır. Əsl sənət adamlarının hər birinin 
bəxtində bu fədakarlıq var. Onlar tarixi 
həqiqətə ləkə düşməsinə dözmürlər, 
milli yaddaşın qorunması üçün idrakları, 
zəkaları ilə səfərbər olurlar. Abbasqulu 
müəllimdə bu milli təəssübkeşlik əsəb 
damarı kimi daim oyaqdır. 

Abbasqulu Nəfəfzadəni çox-çox illər-
dir ki, tanıyıram. Əlbəttə, televiziya ek-
ranlarından, elmi əsərlərindən, səhnələr-
dən... Yəni xalqımızın sevimli sənətkarı 
olaraq onu mən də böyük əksəriyyətin 
tanıdığı kimi – qiyabi tanıyırdım. Şəxsi 
tanışlığımızın qısa tarixçəsini yazsam, 
düşünürəm ki, oxucular üçün də maraqlı 
olar. Sənət dostlarımızdan biri haqqın-
da yazı yazmışdım və mətbuatda çap 
olunmuşdu. Onu da qeyd edim ki, mən 
jurnalist peşəsindən irəli gələn maraqla 
muğam sənətimizin bir sıra korifeyləri 
haqqında ara-sıra portret yazılar yazı-
ram. Bu da uzun illər mətbuat sahəsində 
mədəniyyət yazarı olmağımdan irəli gəlir. 
O yazı kaman ifaçısı haqqında olduğun-
dan kamançanın tarixinə qısa bir ekskurs 
etmişdim və orada Nizami, Xaqani yara-
dıcılığından da sitatlar gətirmişdim. Ara-
dan uzun müddət keçmişdi. Həmin yazı 
Abbasqulu müəllimin rastına çıxıb, yazını 
oxuyub və mənə sosial şəbəkə üzərin-
dən bir neçə sual ünvanlamışdı.  Əlbəttə, 
bir yazıçının tədqiqatçı alimin haqlı sual-
larını cavablandırması o qədər də asan 
iş deyildi. Münasibətimiz o zamandan ya-

randı və hətta belə bir dəyərli sənətkarın, 
tədqiqatçının yazıma maraq göstərməsi 
məni sevindirmişdi.  

Bir dəfə də mənim başqa bir yazım-
dakı kiçik nüanslardan biriylə bağlı fikir 
mübadiləmiz oldu. Bu məqamları yaz-
maya da bilərdim, amma xatırlatmağı 
vacib sayıram. Ona görə ki, mən bu fi-
kir mübadilələrində Abbasqulu müəllimin 
elmi həqiqətə, tarixi fakta nə qədər sadiq 
olduğunun, bu kimi məsələlərdə necə 
prinspial, güzəştsiz, obyektiv yanaşma 
sərgilədiyinin şahidi oldum. Hər alim elmi 
həqiqəti sona qədər müdafiə edə bilmir 
və bəzən müəyyən yanlışlıqlara da yol 
verir. Abbasqulu müəllim elmi həqiqətə, 
tarixi fakta vicdan işi kimi baxan sənətşü-
naslarımızdandır. 

Mən onunla dostluğumdan qürur du-
yuram. Fərqli sahələrin adamı olsaq da, 
hesab edirəm ki, mən də ondan nələrisə 
öyrənirəm. Bir-birimizin yaradıcılığına 
həmişə hörmətlə, sayğıyla yanaşmışıq 
və onun ağayanalığı, alicənablığı, ziyalı 
mədəniyyəti və səmimiyyəti mənim üçün 
örnəkdir. 

ə a  HAC   
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